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Az építőipar helyzete 
és feladatai Csongrád megyében 

Ülést tartott a képviselőcsoport 
Tegnap, csütörtökön a 

DÉLÉP szegedi közponjában 
tartott ülést a Csongrád me-
gyei képviselőcsoport. Az or-
szággyűlési képviselők meg-
beszélésén részt vett Győri 
Imre, az MSZMP Központi 
Bizottságának titkára, Hód-
mezővásárhely országgyűlési 
képviselője, dr. Komócsin 
Mihály, az MSZMP Csöng, 
rád megyei bizottságának el-
ső titkára, valamint az érin-
tett építőipari és tervező vál-
lalatok vezetői. A képviselők 
áttekintették a megye építő-
iparának helyzetét, az el-
múl t ötéves tervciklusban el-
ért eredményéit, valamint az 
ötödik ötéves tervidőszakra 
tervezett föladatait 

Az írásban előre kiadott 
tájékoztatóhoz Kovács Imre, 
a Csongrád megyei tanács 
általános elnökhelyettese fű-
zött szóbeli kiegészítést. Ki-
tűnt a tájékoztatóból, hogy 
a megye építőipari kapacitá-
sa jelentősen növekedett a 
negyedik ötéves tervidőszak-
ban, s beruházásokra össze-
sen 24 mill iárd forintot for-
dítottak. Szép eredmények 
születtek lakásépítésben, hi-
szen az előre eltervezett 19 
ezerrel szemben közel 22 ezer 
lakást építettek föl a megye 
városaiban és falvaiban- El-
készült a szeged—algyői Ti-
sza- ás a makói Maros-híd, 
befejeződött az E 5-ös, a 47-
es, a 45-ös és a 43-as utak, 
valamint a Szeged—Buda-
pest közötti vasútvonal re-
konstrukciója. Nem hallgat-
ták el a szakemberek az épí-
tőipar gondjait, gyöngeségeit 
sem a képviselők előtt. 

Igen tartalmas az ötödik 
ötéves tervidőszakra megha-
tározott tennivalók sora is, 
amikor 26 milliárd forint ér-
tékű beruházásokra számíta-
nak, s ebből jelentős a taná-
csi beruházások köre. össze-
sen 23—25 ezer lakás fölépí-
tését terverik, s örömmel ál-
lapították meg a tájékozta-
tóban, hogy a tervidőszak fo-
lyamán felépítenek 118 álta-
lános iskolai tantermet, 1100 
óvodai és 720 bölcsődei férő-
helyet, újabb gyógyszertára-
kat, orvosi rendelőket, üzle-
teket, szolgáltató műhelye-
ket és más közösségi célokat 
szolgáló létesítményeket. 

Sok kívánnivalót hagy még 
maga után a beruházásoknál 
tapasztalható késedelmeske-
dés, nagyon sok létesítmény 
jóval a vállalt határidő után 
készül el, mint például a 
kommunális létesítmények, 
az élelmiszeripari szakközép-
iskola és más jelentős épít-
mények. Különösen sok ne-
hézséget okoz az építőipar-
nak, hogy a házgyári mo-
dern technológiával nem tu-
dott még máig sem lépést 
tartani a szak- és szerelő, 
ipar, ezért hosszú a lakásépí-
tések átfutási ideje. Kovács 
Imre elnökhelyettes is el-
mondta szóbeli tájékoztató-
jában, hogy tovább kell ja-
vítani a beruházók, a terve-
zők és a kivitelezők közötti 
együttműködést, hogy gyor-
suljon és javuljon az építő-
ipari tevékenység. 

A képviselők részletesen is 
érdeklődtek az építőipari 
munkák helyzetéről, különö-
sen a meglevő gondok ter-
mészetéről és megszünteté-
sének lehetőségeiről. Dr. Ko-
mócsin Mihály a határidők 
elhúzódását kifogásolta, és 
érdeklődött, hogy miért nem 
érvényesül jobban a gene-
rálvállalkozás elve az épít-
kezéseknél, miért nem javít-
j ák meg a terveliátás régóta 

Befejeződött a Varsói Szerződés 
külügyminiszteri 

bizottságának üiése 
Csütörtökön Moszkvában befejeződött a 

Varsói Szerződés szervezete külügyminisz-
teri bizottságának első ülése. A bizottság 
kétnapos tanácskozásán az európai bizton-
sági konferencia záróokmányának megva-
lósításával, a belgrádi találkozó előkészíté-
sével összefüggő kérdéseket vizsgálták 
meg. Ugyancsak csütörtökön Leonyid 
Brezsnyev, az SZKP KB főtitkára találko-
zott a Varsói Szerződés tagországainak 
külügyminisztereivel. 

Andrej Gromiko szovjet külügyminiszter 
a bizottság zárómegbeszélése előtt villás-
reggelit adott a tanácskozás résztvevőinek 
tiszteletére. A szívélyes, elvtársi légkör-
ben lezajlott fogadáson jelen volt a szov-
jet kormány több tagja, az SZKP KB és a 
külügyminisztérium több magas rangú 
tisztségviselője. Andrej Gromiko és Petr 

Mladcnov bolgár külügyminiszter mondott 
pohárköszöntőt. 

Délután a szovjet külügyminisztérium 
Alekszej Tolsztoj utcai vendégházában 
tartották meg a külügyminiszteri bizottság 
ülésének zárómegbeszélését, s ezen jóvá-
hagyták az ülés eredményeit, összefoglaló 
közlemény szövegét. 

Az ülés befejezését követően, a késő dél-
utáni órákban, találkoztak a testvéri szo-
cialista országok külügyminiszterei, köz-
tük Púja Frigyes, a Magyar Népköztársa-
ság külügyminisztere, Leonyid Brezsnyev-
vel, az SZKP Központi Bizottságának fő-
titkárával. Leonyid Brezsnyev és Andrej 
Gromiko a Kremlben, az SZKP KB fő-
titkárának dolgozószobájában üdvözölte a 
vendégeket. A találkozón szovjet részről 
jelen volt Konsztantyin Ruszakov, az 
SZKP Központi Bizottságának titkára. 

Tanácskoznak a megye országgyűlési képviselői 

Közlemény a moszkvai tanácskozásról 
A Varsói Barátsági, Együtt-

működési és Kölcsönös Se-
gítségnyújtási Szerződés 
Szervezete tagállamainak Po-
litikai Tanácskozó Testülete 
által 1976. novemberében, 
Bukarestben létrehozott kül-
ügyminiszteri bizottság 1977. 
május 25—26-án ülést tar-
tott Moszkvában. 

ban aktivizálódtak az e ta-
nácskozáson részt vett álla-
mok közötti politikai, gaz-
dasági és egyéb kapcsolatok, 
kontaktusok. Előrehaladás 
történt az európai tanácsko-
zás záróokmánya végrehaj-
tásának folyamatában. Ezt 

az előrehaladást minden mó-
don erősíteni és szélesíteni 
kell. 

Az ülés résztvevői méltat-
ták azt a nagy érdeklődést, 
amellyel a Politikai Tanács-

(Folytatás a 2. oldalon.) 

Somogyi Káro lyné felvételei 

A házgyárban Sípos Mihály igazgató beszél egy techno-
lógiai folyamatról Győri Imrének 

meglevő késedelmeit. Takács gyeimet, s bírálta a sok ad-
Imréné képviselő a szegedi minisztratív megkötöttséget, 
és a szentesi ifjúsági házak összefoglalónak és értékelés-
fölépítésének helyzetéről ér- nek számított Győri Imre és 
deklódött, dr. Antalffy dr. Komócsin Mihály hozzá-
György a szerződésszegések szólása. Elmondták, hogy ál-
jogi konzekvenciáiról, a tör- lamunk jelentős összeget ál-
vényesség betartásáról kér- doz az építőipar fejlesztésé-
dezett. Győri Imre a beruhá- re, s ez csak akkor térül 
zások, elsősorban a tanácsi vissza, ha mind jobban 
beruházások várható megje- hasznosulnak a befektetések, 
lenesét taglalta, Mag Pál az Jobbá kell tenni az építő-
építőipari kapacitás és lét- ipari tevékenységben érrie-
szám szétforgácsolását kifő- kelt szervezetek munkáját, 
gásolta; Kangyalka Antal együttműködését — hangoz-
a várható teljesítésekről, el- tatták befejezésképpen, 
sősorban a makói kórház 
rekonstrukciójáról faggatta 

A tanácskozás után az or-

az éDitőioar kéDviselőit és a s z á g g y ú l é s i képviselők meg-
v e z e X t F e r e Z z i tekintették a szegedi házgyá. 
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zasat sürgette, hogy gyorsab- a gyárat, illetve 

d lk S S S á k ép tke" fölvázolták a házgyár várha-
L S f p R K e - tó rekonstrukciójának, bőví-

zeseiben, Juratovics Aladar, . . . . , ., 0 
tésének terveit. Végezetül a 
megye képviselőinek a DÉL-
ÉP központjában levetítették 
a vállalat életéről, a negye-
dik ötéves tervidőszakban 

DÉLÉP igazgatója tájékoz- ^ éPf
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a képviselőcsoport vezetője a 
beruházások arányairól és a 
házgyár kapacitásának ki-
használásáról érdeklődött. 

Ezután Sipos Mihály, a 

tatta az országgyűlési képvi-
selőket a vállalat munkájá-
ról, majd Kovács Imre és 
az érdekelt építőipari és ter-
vező vállalatok igazgatói ad-
tak választ a föltett kérdé-
sekre. 

A hozzászólások során dr. 
Petri Gábor elmondta, hogy 
bár sok nehézséggel találkoz-
nak az építőipari tevékeny-
ség közben, mégis örvende-
tes a fejlődés, nagyarányú 
lakásépítkezés, de kifogásol-
ta az összhang hiányát, s 
okosabb, körültekintőbb táv-
lati tervezésre hívta föl afi-

filmet. 

I Az ülésen részt vettek: 
Petr Mladenov, a Bolgár 
Népköztársaság külügymi-
nisztere, Bohuslav Chnou-
pek, a Csehszlovák Szocia-
lista Köztársaság külügymi-
nisztere, Emil Wojtaszek, a 
Lengyel Népköztársaság kül-
ügyminisztere, Púja Frigyes, 
a Mágyar Népköztársaság 
külügyminisztere, Oskar Fi-
scher, a Német Demokrati-
kus Köztársaság külügymi-
nisztere, George Macovescu, 
a Román Szocialista Köztár-
saság külügyminisztere, And-
rej Gromiko, a Szovjet Szo-
cialista Köztársaságok Szö-
vetségének külügyminisztere. 

A külügyminiszteri bizott-
ság ülesen velemeny- es in-
tői máciocserere került sor az 
európai kontinens béKéjével, 
biztonságával és az európai 
együttműködéssel összelug-
go néhány időszerű kérdés-
ről. A résztvevők megelége-
déssel állapították meg, hogy 
a Varsói Szerződés tagálla-
mainak ,,A nemzetközi eny-
hülés ú j eredményeiért, az 
európai biztonság megszilár-
dításáért. az európai együtt-
muKóues fejleszteséért" cí-
mű, a Politikai Tanácskozó 
Testület által elfogadott nyi-
latkozata széles körű, pozi-
tív visszhangot váltott ki. 
A nemzetközi helyzet alaku-
lására hatékony és pozitív 
befolyást gyakorol az aláíró 
szocialista országoknak e kö-
zös dokumentumában kife-
jezett, a nemzetközi enyhü-
lés folyamata elmélyítésére, 
az európai biztonsági és 
együttműködési értekezlet 
1975. augusztus 1-én Helsin-
kiben, legfelsőbb szinten alá-
írt és egységes egészet képe-
ző záróokmányában foglalt 
valamennyi elv és megálla-
podás maradéktalan végre-
hajtására irányuló követke-
zetes álláspontja. 

Az európai értekezlet be-
fejezése óta eltelt időszak-

Az osztrák áüame'RGk 
látogatásai 
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Huszonhárom ország, köztük az európai szocialista or-

szágok cégei és szervezetei vesznek részt a moszkvai Szo-
kolnyiki parkban kél hét múlva megnyíló Elektro—77 
nemzetközi elektrotechnikai kiállításon — közölte Mihail 
Volkov, a kiállítás vezérigazgató-helyettese a szovjet és a 
külföldi sajtó képviselőivel. A június 9-től 23-ig nyitva-
tartó bemutató legnagyobb kiállítója az elektrotechnikai 
iparának 4000 termékével felvonuló Szovjetunió. Magyar-
ország elektromos háztartási gépeket mutat be. 

Dr. Rudolf Kirchschláger 
az Osztrák Köztársaság szö-
vetségi elnöke és felesége, 
valamint kísérete csütörtö-
kön a Duna-kanyar neveze-
tességeivel ismerkedett. A 
vendégeket elkísérte az útra 
Losonczi Pál, a Népköztár-
saság Elnöki Tanácsának el-
nöke és felesége, Nagy Já-
nos külügyminiszter-helyet-
tes és dr. Nagy Lajos a Ma-
gyar Népköztársaság bécsi 
nagykövete. 

Szentendrén Marosvölgyi 
Lajos, a városi tanács elnö-
ke fogadta a vendégeket, 
akik megtekintették Kovács 
Margit keramikus-művész 
állandó kiállítását. Innen 
Esztergomba látogattak, ahol 
a bazilikát és a Keresztény 
múzeumot keresték fel. A 
székesegyház bejáratánál dr. 
Lékai László bíboros, eszter-
gomi érsek fogadta a ven-
dégeket. 

A déli órákban Esztergom-
ból visszatértek Budapestre: 
Visegrádról a Hunyadi mo-

toroshajón tették meg 
utat; 

Dr. Rudolf Kirchschláger 
és kísérete csütörtökön dél-
után ellátogatott a Magyar 
Optikai Művekbe. Az oszt-
rák vendégekkel együtt részt 
vett a látogatáson Losonczi 
Pál, ftácz Pál külügyi állam-
titkár, Gácsi Miklós kohó-
és gépipari államtitkár, Nagy 
János és dr. Nagy Lajos. 

Posch Gyula, a MOM ve-
zérigazgatója tájékoztatta a 
vendégeket a nagy mú l tú 
gyár történetéről, fejlődésé-
ről, tevékenységéről. 

A tájékoztatót üzemlátoga-
tás követte, majd a z osztrák 
államfő további sikereket kí-
vánva vett búcsút a vendég-
látóktól. 

» 
Dr. Rudolf Kirchschláger 

és felesége csütörtökön dísz-
vacsorát adott Losonczi Pál-
nak és feleségének tisztele-
tére a Gellért Szállóban. 

Bezárta kapuit 
a Budapesti Nemzetközi Vásár 
löbb mint 650 ezer látogatója volt 

Csütörtökön, a BNV utol-
só napján egész nap a nagy-
közönség látogathatta a vá-
sárvárost. A mostani BNV a 
„legek" vására volt. Most 
állított ki a legtöbb cég, 
hazánkkal együtt 29 ország 
és Nyugat-Berlin több mint 
1800 vállalata, a legnagyobb 
kiállítási területen. A leg-
több érdeklődő is most ke-
reste fel a BNV-t, összesen 
több mint 650 ezer látogató-
ja volt. 

Bíró József külkereskedel-
mi miniszter a BNV záró-
napján nyilatkozottj az idei 
Tavaszi Budapesti Nemzet-
közi Vásár tapasztalatairól. 
A többi között megállapítot-
ta: 

— Mindenekelőtt azt emel-
ném ki — mondotta —, 

hogy az idén — jelentőségé-
nek megfelelően — hangsú-
lyozottan nagyobb teret ka-
pott a szocialista országok 
gazdásági integrációja, kö-
zös eredményeinek bemuta-
tása. A vásár ebben az esz-
tendőben is jól példázza Ma-
gyarország törekvését: fej-
leszteni kívánjuk kapcsola-
tainkat a világ minden ál-
lamával. Együttműködési 
szándékunk a gazdasági élet 
területén is társadalmunk 
lényegéből fakad, s ezért 
örültünk, amikor újra és új-
ra meggyőződhettünk: a kö-
rünkben megjelent, 28 or-
szágot reprezentáló kereske-
dők, ipari és pénzügyi szak-
emberek az egymással ro-
konszenvezők módján talál-
ták meg a közös hangot. 


